
Geachte leden van de raad, 
 
Op 15 januari 2020, heeft de SP een aantal vragen gesteld M.b.t inkoop. 
Toegezegd is dat de wethouder hier nog op terug zou komen. We beperken de antwoorden tot het 
beleidsterrein inkoop.  
 
Voorstel 1: Geen grote bedrijven die diensten en werken voor de gemeente gaan uitvoeren. 
 
Zoals ook vastgesteld in het beleidsdoel Regionaal Inkopen is er een keuze bij het samenvoegen of 
afzonderlijk gunnen van opdrachten zodat de kans wordt vergroot dat kleine opdrachten gegund 
worden aan bedrijven in de regio. Dit weegt de gemeente af per geval. 
 
Voorstel 2: Bij opdrachten is het inzetten van mensen zonder baan een belangrijke voorwaarde. Daar 
moet wat de SP betreft de blik op gericht zijn. Opdrachtnemers moeten in hun plannen laten zien hoe 
ze deze mensen in gaan zetten.   
 
Dit is onderdeel van het Inkoopbeleid 2020 en wordt via het beleidsdoel Sociaal Inkopen 
(inzet sociaal return, voorrang sociale ondernemingen) afgewogen in elke aanbestedingsprocedure.  
 
Voorstel 3: Thuiszorg wordt uitgevoerd door de gemeente zelf waarbij thuiszorgmedewerkers het 
werk samen verdelen. Een groot deel van de partijen was hier tijdens de verkiezingen voorstander 
van, nu gaan we dit uitvoeren. Om te komen tot een concrete beslissing dient net als bij schoonmaak 
(zie 6) een gedegen onderzoek uit te worden uitgevoerd voor besluitvorming.  
  
Tijdens de commissie O&W van 7 mei 2019 is de ‘Rapportage Haalbaarheid Inrichting HbH Gemeente 
Groningen’ besproken. De gemeentelijke thuiszorgorganisatie is een van de vijf varianten die zijn 
onderzocht. In de collegebrief die is meegestuurd naar de raad (Collegebrief 9-4-19) gaf het college 
aan op dit moment geen aanleiding te zien voor een stelselwijziging op het gebied van de 
inkooprichting van de Huishoudelijke Hulp. De huidige situatie van Open House kwam als gunstig uit 
het onderzoek naar voren. Aan de hand van evaluatie(s) van het eerste jaar van het GON kan 
eventueel gekeken worden naar de mogelijkheid van de variant ‘Gebiedsgericht contracteren’. 
Wethouder Jongman heeft in de commissie van 7 mei toegezegd in het vierde kwartaal van 2020 
terug te komen bij de raad over dit onderwerp.  
 
Voorstel 4: Bij de inkoop van alle diensten op het gebied van welzijn en onderwijs wordt gekozen voor 
een subsidierelatie.  
 
Met de meeste welzijnsorganisaties en onderwijsinstellingen heeft de gemeente een subsidierelatie. 
Per situatie wordt bekeken wat de meest passende relatie is. 
 
Voorstel 5: 
Innovatie wordt afgevoerd als doel op zich. De gemeente gaat geen producten inkopen waarvan nut 
en noodzaak niet is bewezen en er geen langdurige relatie en hoge kwaliteit is bewezen en er geen 
echte markt is voor deze producten en diensten. 
 
Gemeenten hebben een sleutelrol als het gaat om het stimuleren van innovatie. Door voor innovatie 
te kiezen levert de gemeente een belangrijke bijdrage aan de economische groei en 
werkgelegenheid. Als voorbeeld de waterstof voertuigen. Door als gemeente deze voertuigen te 
testen en te verbeteren, maakt dat bedrijven minder risico lopen bij het adopteren van deze 
innovaties. Het Startup in Residents programma wordt uitgevoerd voor (maatschappelijke) 
vraagstukken waarvoor we als gemeente niet direct een oplossing beschikbaar hebben. Resultaat is 
dat de markt met innovatieve oplossingen komt om deze maatschappelijke problemen op te lossen. 



 
Voorstel 6: De gemeente Groningen neemt schoonmakers in dienst. Zoals afgesproken in het 
coalitieakkoord.  
Er is momenteel een onderzoek gaande onder supervisie van de concerndirectie. In de loop van dit 
jaar wordt u over de uitkomst van dit onderzoek geïnformeerd.  
 
Voorstel 7: De gemeente doet alle koffieautomaten in de ban. Daarvoor nemen we koffie heren en 
dames aan wat ook sociale voordelen heeft.  
De keuze voor automaten is destijds gemaakt om efficiënter om te kunnen gaan met 
bedrijfsmiddelen en verspilling van ingrediënten tegen te gaan. Bij de invulling van 
de automatenservice wordt gebruik gemaakt van social return.  
  
Voorstel 8: We besteden geen opdrachten meer uit en aan. De afgelopen jaren is gebleken dat dit 
alleen maar ellende veroorzaakt. Hoge kosten, de dienstverlening loopt sterk terug en veel 
meerkosten. 
 
Wet- en regelgeving maken dat de gemeente verplicht is om een openbaar en transparant 
inkoopproces te voeren, waarbij er uit- en aanbesteed moet worden. 
 
Voorstel 9: De eerste inspreker vanavond gaf het al aan. Op de website is niets meer terug te vinden. 
Dat is onze fractie het afgelopen decennium ook meerdere malen voorgekomen. We willen een goed 
raads- informatiesysteem. Wat we zelf in handen hebben. Het is onze eigen verantwoordelijkheid om 
onze besluiten zo goed mogelijk te presenteren.  
 
Dit is een inhoudelijke kwestie en valt buiten de scope van inkoop. 
 
Voorstel 10: Bij duurzaamheid veel beter ingaan op het verwerken van afval. Eerste twee punten die 
hier genoemd worden zijn prima want dit heeft te maken met het beperken van afval. Als het gaat 
om zo duurzaam mogelijk verwerken, dan wordt hier een kans gemist. We kunnen beter opnemen dat 
leveranciers van producten ook een verwerkingsplan leveren zodat we weten dat als ze rotzooi 
produceren ze een plan hebben om dit weer af te voeren. 
 
Vanuit de aanpak Circulair Groningen en het afvalbeleid wordt input geleverd voor de 
aanbestedingen die hiermee annex zijn. In het inkoopbeleid, bijlage duurzaamheid, is een paragraaf 
opgenomen over afval.  
  
 


